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Pane jednateli, jak jsem zjistil, ve vašich halách
se pracuje na tři směny, přibíráte lidi do výroby,
plánujete rozšíření areálu… 

Je to tak, navzdory zprávám o ekonomické krizi,
které bohužel nebo naštěstí ne vždy popisují realitu.
Alespoň tedy, zdá se, ne v našem oboru. V průměru
nyní expedujeme pět tisíc tun materiálu měsíčně,
z toho 1 000 tun jsou výpalky, často dále opraco-
vané. Tedy polotovary s vyšší přidanou hodnotou. 

To jsou dobré zprávy, když všude kolem slyšíme
a čteme o ekonomické krizi.

Stále častěji naopak kolem sebe slyším větu:
„Hlavně už nestrašme krizí!“. Opravdu nemám po-
cit, že se opakuje situace z roku 2008, kdy jsme i my
museli přistoupit k úsporným opatřením v mnoha
směrech. Do roku 2011 jsme vstupovali opatrně,
ale skutečnost předčila naše očekávání. Máme po-
cit, že se nervozita na trhu postupně uklidňuje. 

Predikovat další ekonomický vývoj na trhu je
obtížné, spíše však kolem sebe vidím pozitivní vývoj.
Sám můžete sledovat prognózy ekonomického vý-
voje od různých analytiků. Často se od sebe velice
liší. Zvlášť s odstupem určité doby, třeba jen jedno-
ho nebo dvou měsíců. Určitě je pro mne relevant-
nějším zdrojem informací znalost našeho segmentu
trhu a navazujících průmyslových odvětví.

Ten rok 2008 asi znamenal velký propad cen…
Ano, ceny udělaly neuvěřitelný kotrmelec. Šly

rázem až o 60 % dolů a prodávalo se pod cenou.
Všichni se totiž snažili snížit zásoby, hutě logicky
omezily výrobu … Situace se postupně dostávala
zpět do normálu až po vyprázdnění skladů. Opět
se začalo více nakupovat, se zájmem o ocel mírně
rostly její ceny… Rok 2011 konečně zaznamenal
relativní cenové ustálení. Paradoxně nejlepším
měsícem roku byl pro naši společnost i díky výji-
mečným zakázkám srpen, vrchol okurkové sezóny. 

Uvádíte, že stále více jdete do vyšší přidané hod-
noty, to s sebou nese starost, nové stroje, obrá-
běcí centra, více zaměstnanců…

Naše firma patří do skupiny Union Stahl Hol-
ding, kterou přibližně z 1/3 vlastní firma Thyssen
Krupp Steel. Ve Spolkové republice Německo jsou
servisní centra daleko rozšířenější, koncoví zákaz-
níci si na tento servis nejen zvykli, vyžadují jej.
Úspora několika prvních operací ve výrobě jim šetří
náklady a čas. Nemusí mít velké sklady, starat se
o šrot, zbytkové tabule plechů, mít vlastní velké
kapacity v pálení, dělení materiálu.

U nás nebyly tyto služby tak rozšířené. Všichni
si dlouho mysleli a doposud myslí, že pokud si

budou vše dělat sami, tak ušetří. Toto myšlení se
mění. Možná k tomu přispěla i právě proklamovaná
krize v letech 2008 - 2009. Firmám navíc stárne
technologické vybavení a zvažují, zda si pořídí nové
nebo využijí našich služeb. Druhá varianta předsta-
vuje úsporu času i provozních a fixních nákladů.

Co všechno patří pod Vámi uváděnou „přidanou
hodnotu“? Z vašeho pohledu.

Našimi zákazníky jsou především strojírenské
firmy, stále častěji se zaměřujeme na koncové
uživatele našich speciálních materiálů, čili provo-
zovatele elektráren, tepláren, cementáren, dolů
a podobně.  Tyto provozy se postupem času stále
častěji obrací na dodavatele našeho typu a ne-
chávají opravy svých technologických dílů na služ-
by zvenčí. 

V současné době nejenže jsme schopni ná-
hradní díl vyrobit, ale realizovat celý proces opravy
- připravit nákres, materiálový návrh, výrobu díla
a dokonce i zrealizovat montáž.

Na jednu stranu uvádíte, že se vaši odběratelé
zbavují některých strojů a zařízení a požadují
materiál s více a více přidanou hodnotou. Vy si
naopak budete některé dříve externí služby re-
alizovat sami.  

To souvisí s funkcí servisního centra. Od tra-
diční kooperace ustoupíme tam, kde se činnosti
opakují a vyplatí se nakoupit strojní zařízení a re-
alizovat takové činnosti sami. Tím také budeme
mít ve vlastních rukou technologické časy výroby.
Nemůžeme být závislí na tom, zda bude mít náš
dodavatel volné kapacity právě na nás. 

„Volíme cestu nabídky opracovaného
materiálu, polotovarů s vyšší 
přidanou hodnotou,“
říká Ing. Luboš Jirásek, jednatel firmy UnionOcel, s.r.o., která se zaměřuje kromě jiných odvětví především na dodávky konstrukčních i otěruvzdorných
ocelí pro obory hutnictví, cementárny, elektrárny, dobývání uhlí a stavebních hmot. Sídlo firmy je v Praze, servisní a skladové centrum pak v kopřivnické
průmyslové zóně.  

Klapka na dopravu koksu

Práškovody pro elektrárnu Zolling – Německo Práškovody
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Za posledních šest let jste se značně rozrostli,
alespoň co se týče Kopřivnic. 

Hlavní investice do skladových prostor o plo-
še 81 x 120 m, sociální budovy a základního
strojního vybavení včetně infrastruktury proběhla
v roce 2004-2005. Areál jsme v průmyslové zóně
v Kopřivnici otevřeli v roce 2005. V roce 2007
jsme investovali dále. Postavili jsme další halu
pro tenčí svitkové plechy o rozloze 30 x 72 m se
sociálním a administrativním přístavkem a dále
reprezentativní budovu obchodní kanceláře. Vý-
robu jsme dovybavili dalšími pálícími stroji a pro-
vedli stavební úpravy pro zlepšení logistiky. Před
rokem 2005 jsme opravdu byli „jen“ obchodní fir-
mou, zaměřenou na obchodování s plechem.
Fungovali jsme v pronajatých prostorách, uzpů-
sobení haly neumožňovalo větší expedici, při vy-
kládce oceli z železničních vagónů nebo při na-
kládce jsme se potýkali s dlouhými prostoji, což
nevyhovovalo ani nám, ani našim zákazníkům.
Nyní máme své prostory s oddělenou vykládkou
a nakládkou pro vagony a pro kamiony. V součas-
né době máme pět pálicích strojů, tři autogenní
a dva plazmové. 

Čeho si na svých kapacitách ceníte nejvíce?
Areál funguje jako organický celek. Co bych

chtěl vyzdvihnout, jsou rozměrné odsávané pracovní

stoly pro autogenní pálení o rozměru 4 x 24 metrů,
osazeny portály s více hořáky a plazmové pálící
stroje se stoly o rozměrech 3 x 24 m. Při výrobě
větších konstrukcí nebo tlakových nádob je snaha
o úsporu svarových spojů. Je to vždy kritické místo
konstrukce náročné na provedení a kontrolu. Čili
ten, kdo je schopen dodat přesný díl velkého roz-
měru a může bez problémů s takto velkým poloto-
varem ve svých halách manipulovat, má výhodu. 

Důležitá byla i investice do jeřábů s traverzami
osazenými elektromagnety o nosnosti až 32 tun,
které umožňují snazší a nepoměrně rychlejší ma-
nipulací s uskladněnými plechy. 

Chystáte další investice?
Připravujeme se na výstavbu další nové haly

osazené stejně jako stávající haly mostovými jeřá-
by. V hale budou pálicí stroje, ohraňovací lisy, sva-
řovací pracoviště, válce pro skružování, jeřábové
dráhy a samozřejmě další místo pro skladování
oceli. V nové hale bude i CNC obráběcí centrum. 

Kdo je vlastně producentem vašich ocelí?
Výrobců je více, jedná se vždy o významné

světové značky. Jde hlavně o firmy ThyssenKrupp,
Dillinger Hütte, Voest Alpine a podobně. Z českých
firem pak stále častěji využíváme materiály od
společnosti  EVRAZ Vítkovice Steel. 

Když již hovoříte o lidech, o tom, že budete na-
vyšovat stavy… Kolik lidí pracuje ve firmě Union
Ocel nyní?

Nyní máme v Čechách 180 zaměstnanců, 90
je ve výrobě a 90 tvoří obchod, podporu obchodu
a správu společnosti. Podpora prodeje je důležitá,
asistentky i technologové poskytují maximální
podporu obchodníkovi, který je většinu svého času
na cestách za zákazníkem. Česká společnost Uni-
onOcel, s.r.o. má na starosti primárně český a slo-
venský trh, spravuje dceřiné společnosti v Polsku
a Rumunsku a dále obchodní kanceláře ve Slovin-
sku, Srbsku a Bulharsku .

(čes)

FIRMA UNIONOCEL S.R.O. BYLA ZALOŽENA V ŘÍJNU ROKU 2001 JAKO VELKOOBCHOD S HUTNÍM MATERIÁLEM S TÍMTO ZAMĚŘENÍM:
•     plechy
•     zpracování plechů (tvarové pálení, stříhání, ohraňování plechů)

Tyto materiály nabízíme dle přání zákazníka, jak ze skladu, tak z výroby. Zboží nabízíme z našeho skladového a servisního centra v Kopřivnici. V případě,
že poptávané zboží není k dispozici na našem skladě v Kopřivnici nebo na skladě naší sesterské společnosti UnionStahl v Duisburgu, jsme schopni díky
rozsáhlé obchodní síti našich partnerů v celé Evropě zboží nabídnout a dodat na adresu určení v krátkých dodacích lhůtách. To vše opět v závislosti na
charakteru zakázky. V září 2005 byl do provozu uveden centrální sklad a servisní centrum v Kopřivnici. Jedná se o jedno z nejmodernějších zařízení tohoto
druhu ve střední a východní Evropě, které rozšiřuje portfolio nabídky firmy UnionOcel o další činnosti - dělení autogenem, plazmou a výhledově laserem,
stříhání na hydraulických nůžkách. Nabízíme též dodávky přímo z výroby od předních evropských výrobců. Zejména jedná-li se o větší množství s požado-
vanou dodací lhůtou několika týdnů nebo měsíců. Co se týká sortimentního rozsahu nabízeného zboží, jedná se o plechy otěruvzdorné, vysokopevnostní,
kotlové, plechy s jemnozrnnou strukturou pro tlakové nádoby, lodní plechy a další speciality plus běžné konstrukční materiály. Konkrétní jakosti, rozměry,
chemické složení a mechanické vlastnosti lze nalézt na stránkách společnosti www.unionocel.cz. Vše v souladu s příslušnou evropskou nebo firemní
normou. Samozřejmostí je atestová dokumentace, zajištění nezávislých přejímek, zkoušky ultrazvukem, proclení dováženého zboží, odvoz na adresu určení
a zajištění dalších požadavků dle přání zákazníka. Nabízíme též naše odborné znalosti nebo konzultace s vybranými odborníky našich dodavatelů. 

Regenerované bandáže pro elektrárnu ENBW – Německo

Příruby práškovodů
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